
Sesja Rady Miejskiej w Węgorzynie w dniu 30 grudnia 2013 roku rozpoczęła się o 
godz. 11 : 00, a zakończyła o godz. 14 : 20. 

W sesji udział wzięło 14 radnych, na stan 15 - stu - zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Oprócz radnych w sesji uczestniczyli: Pani Burmistrz, Pani Sekretarz, Pani Skarbnik, Pan 
mecenas Tomasz Werenicz, oraz zaproszeni goście — zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu a także sołtysi z terenu Gminy Węgorzyno - zgodnie 
z listą obecności stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu oraz mieszkańcy Gminy Węgorzyno. 

Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył p. Jan Mazuro - Przewodniczący Rady. 

Stwierdził, że w sesji udział bierze 14 - stu radnych, na stan 15 - stu. W związku z tym 

podejmowane decyzje i uchwały będą prawomocne. 

b) przedstawienie porządku sesji: 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad radni i zaproszeni goście otrzymali 

na piśmie wraz z zawiadomieniem o sesji - stanowi on załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że na dzisiejszej sesji przyjęciu podlega 

protokół z X X X I sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie odbytej w dniu 28 listopada 2013 roku. 

Protokół został sporządzony i był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej oraz 
zamieszczony na Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Węgorzynie. 

Pytań i uwag do protokołu nie wniesiono. 
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Przeciw - O 
Wstrzymało się — 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej - protokół został przyjęty 

II. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych 

Pani Radna Pietrasz ~ Pani Burmistrz kiedy zostanie oddana inwestycja Aglomeracja I? ja 
sobie obliczyłam i ona powinna na siebie j u ż zarabiać, dziennie gmina traci ponad 12.000 zł. 
Były jakieś sprawy w Sądach, Pani sygnalizowała, jak one się zakończyły? 
Odpowiedź Pani Burmistrz na sesji - częściowo chyba już odpowiedziałam, nie mniej jednak 
chciałabym jeszcze poinformować, że przedstawiciel „Stowarzyszenia Węgorzyno m ó j dom" 
Pani Grażyna Karpowicz złożyła m o ż n a powiedzieć donos do Wojewódzkiego Inspektora 
Ochrony Środowiska, że są spuszczane ścieki z południowej części miasta do środowiska. 
Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska przysłał dla mnie do załatwienia, bo to są 
kompetencje Burmistrza, żeby wysłał, skontrolował i tych, co się nie podporządkują ukarał. 
Teraz mam mały dylemat, bo ja bym bardzo chętnie podłączyć wszystkich mieszkańców do 
nowo wybudowanej inwestycji, ale wtedy kiedy będzie ona sprawna, dobrze lunkcjonująca i 
będziemy mogli j ą uruchomić. Więc z jednej strony mamy problem i z drugiej strony mamy 
problem 

Pan Radny Szyniko — rok się kończy, sprawa oświetlenia, zgłaszałem na początku grudnia, 4 
punkty świetlne w Zwierzynku przy posesji 14, 12 i 20 do dnia dzisiejszego te punkty się nie 
palą. Przy takiej pogodzie Święta minęły, ludzie chodzą w deszczu uważam, że takie 
pieniądze, jakie płacimy Energetyce, to należałoby za tą konserwacje bardziej wymagać od 
nich, żeby szybciej usuwali te awarie 

Odpowiedź Pani Burmistrz na sesji - one przed Świętami były zgłoszone, do chwi l i obecnej 
już po raz czwarty monitowana była ta sprawa, nie mamy żadnej odpowiedzi więc nie wiemy, 
czy n a p r a w i a j ą bo nie podają nam nawet żadnego terminu 

Pani Radna Sławska - czy można by było przemyśleć sprawę zrobienia raz w tygodniu lub 
raz w miesiącu takiego dnia porady konsumenckiej, Rzecznik Praw Konsumenckich coś 
takiego. Są różne sklepy, w różnych marketach się kupuje i ludzie p y t a j ą czasami nie bardzo 
wiedzą jak rozwiązać sprawę jeżeli z artykułem jest coś nie tak. Wiem, że jest w Łobzie 
Rzecznik Praw Konsumenckich, czy nie można by było zrobić jednego dnia u nas w 
Węgorzynie? 

Odpowiedź Pani Burmistrz na sesji - chciałabym, żeby odpowiedział Pan Starosta, ponieważ 
jest to zadanie własne Powiatu, a nie Gminy 

Pan Ryszard Brodziński - Starosta Powiatu Łobeskiego - faktycznie jest to zadanie własne 
powiatu, ale jest to niemożliwe, dlatego że wszyscy oczekujemy by mieć łatwość dostępu do 
usług publicznych, a więc te które realizuje Gmina, czy Starostwo Powiatowe. M a m y małe 
jednostki samorządu terytorialnego, takim też jest powiat łobeski, najmniejszy w 
województwie i Rzecznik Konsumentów to jest raptem % etatu. Gdyby tą lA rozłożyć między 
Gminy, żeby prowadził dyżury, wyliczając koszty dojazdu, to po pierwsze byłyby to koszty, 
druga sprawa to jest kosztem Starostwa, a to się wiąże z budżetem. Istotą budżetu jest to, żeby 
były możl iwie najniższe wydatki na działania bieżące, a sporo przeznaczać na rozwój . Także 
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przykro m i , ale na dzisiaj nie jest to możliwe. Telefon do tego Pana można znaleźć na stronie 
internetowej jest to Pan Wiesław Mały 

Pani Radna Górniak — ponieważ tuż przed sesją dostałam odpowiedź na interpelacje, ale 
teraz tak na szybko. Zapytanie do Pani Burmistrz, opieram się o ustawy z dnia 16 kwietnia 
2004 roku o ochronie przyrody. Jak się ma Pani odpowiedź do art. 82 ust. 1 tej ustawy i art. 
88, jednocześnie do informacji przekazuję tekst „Pielęgnacja drzew - podstawowe zasady " 
dla Pana Przewodniczącego, Wiceprzewodniczącego i dla Pani Burmistrz 

Pani Wierzchowska - sołtys Kraśnika - chciałam zgłosić lampę przy świetlicy, ponieważ jest 
spalona 

Odpowiedź Pani Burmistrz na sesji - t o tez już przekazałam i pracownik j u ż to zgłosił 

Pani Radna Pietrusz - Pani Burmistrz j a się również pytałam o sprawy, ktoś nas podał do 
Sądu o nie zapłacenie jeżeli chodzi o Aglomerację 1. To było dawno, rozmawialiśmy o tym, 
czy ta sprawa została zakończona 

Odpowiedź Pani Burmistrz na sesji — w sprawie realizacji tej inwestycji Podwykonawca 
pozwał Gminę i głównego Wykonawcę przed Sąd w celu uregulowania dla Podwykonawcy 
należności i nie ma znaczenia, czy Gmina by uregulowała j u ż wszystko dla Wykonawcy 
głównego, który wygrał przetarg, czy nie. Sąd postanowił, że Podwykonawcy należą się 
środki i Gmina jest jakby bezpośrednią inwestycją która ma te środki uregulować dla 
Podwykonawcy, ponieważ główny Wykonawca ogłosił upadłość i teraz nie mamy z k i m 
rozmawiać. Nie wiemy, czy Podwykonawca będzie żądał jeszcze innych kwot. D l a Sądu też 
nie jest to istotne, ile Gmina głównemu Wykonawcy zapłaciła i czy jeszcze coś ma do 
rozliczenia. D l a Sądu nie jest również istotne, czy Podwykonawca wybudował infrastrukturę 
prawidłowo, czy nieprawidłowo, nie jest ważne, czy to funkcjonuje, czy przynosi korzyści. 
N i c nie jest ważne oprócz tego, czy Podwykonawca budował, i ważny jest drugi fakt, czy 
wystawił fakturę, za którą nie ma zapłaty od głównego Wykonawcy i to tez prawdopodobnie 
jest fakt, że główny Wykonawca nie zapłacił swojemu Podwykonawcy. W związku z tym 
wyrok Sądu jest taki, a nie inny, że Gmina łącznie z głównym Wykonawca jest solidarnie 
zobowiązana do zapłaty Podwykonawcy. Z jednej strony m o ż e to i dobrze, bo w końcu 
wiemy, kto odpowiada za taką byle jakość wykonania tych robót i być może, że zastępcze 
wykonanie będzie na koszt Podwykonawcy 

Pan Radny Sadurek — Pani Burmistrz mam pytanie do Pani, po co jest na dole strony 
internetowej sonda, czy chciałbyś mieć kontakt z Urzędnikiem za pomocą internetu? albo tą 
sondę zl ikwidować, albo zrealizować 

Odpowiedź Pani Burmistrz na sesji - ta sonda została umieszczona na razie po to, żeby mieć 
taka wiedzę, czy ludzie chcieliby mieć ten kontakt w formie elektronicznej, jeśli tak to 
będziemy się zastanawiać, żeby uruchomić taką skrzynkę. Wcześniej było mówione o księdze 
gości, że tam się znajdują wpisy obraźliwe i osób f ikcyjnych i był taki wniosek, żeby 
upubliczniać tylko te wpisy, które są podpisane imieniem i nazwiskiem. Jeszcze nie 
analizowaliśmy, czy to będzie upubliczniane, czy to będzie wymiana poczty 

Pani Radna Pietrusz - j a jeszcze dopytam, bo jest teraz skarga na temat ochrony środowiska, 
ja się na ostatniej sesji pytałam Pani i informowałam, że dostałam taką informację z ulicy 
Drawskiej, że ktoś chodził i sprawdzał studnie. Pani mówiła, że nikt z pracowników, a ja 
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miałam taka informację, że to pracownicy Gminy, a być może z Goleniowa z Wodociągów 
ktoś chodził i sprawdzał. Były pretensje do użytkowników, że te studnie są odpływowe i nie 
odpływowe i tam pouczano nie wiem w jakiej formie, ale taka sytuacja miała miejsce. Pani 
mówiła, że to nie pracownicy. 

Odpowiedź Pani Burmistrz na sesji - tak i to podtrzymuje. Pani zadała pytanie na sesji pod 
koniec listopada, natomiast informacja o tym donosie wpłynęła do Urzędu Miejskiego 12 
grudnia z Zachodniopomorskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska więc być 
m o ż e „Stowarzyszenie M ó j dom" chodziło nie wiem. Tak jak powiedziałam na poprzedniej 
sesji pracownik Urzędu nie kontrolował. Jeśli były jakieś wizyty, to na zgłoszenie 
mieszkańca, bo miel iśmy takie problemy na ulicy Pionierów, ale wtedy było wiadomo, że to 
idzie Urząd, bo do Urzędu dzwoniono o tą interwencję. Natomiast na zlecenie Urzędu 
żadnych kontroli nie było, więc jeśli osoba mówi, że ktoś był, to na pewno go 
wylegitymowano, bo j a bym na swoją prywatną posiadłość kogoś nieznanego 

III. Informacje : 

a) Burmistrza z działalności między sesjami (ustna) 

Pani Burmistrz - przedstawiła informację z działalności między sesjami za pomocą 

prezentacji multimedialnej (która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu) 

podczas której omawiane były następujące kwestie : 

- Zabawa mikoła jkowa 

- „Złote G o d y " 

- Spotkanie wigili jne w Runowie Pomorskim 

- Turniej mikoła jkowy w piłkę nożną zorganizowany przez Radnego Łukasza Nowackiego 

- Jasełka w szkołach, przedszkolach na terenie Gminy 

- Walne zebrania członków stowarzyszenia „Sie ja" 

- Spotkanie z Marszałkiem oraz z Lokalnymi Grupami Działania 

- Konferencja szkoleniowa organizowana przez Wojewódzki Fundusz ochrony Środowiska 

Gospodarki Wodnej 

-Uzyskanie środków na budowę remiz 

-Udział w spotkaniu w sprawie funkcjonowania OSP z terenu powiatu łobeskiego 

- Podpisanie umowy na dofinansowanie utworzenia P S Z O K - a I etap 

- Udział w sesji Zgromadzenia Związku Miast Pojezierza Drawskiego 
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- Przetarg na dowóz uczniów do szkół, na dostawę i magazynowanie materiałów 

budowlanych 

- Złożenie gratulacji na ręce Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Runowie Pomorskim za 

najbardziej usportowioną szkołę 

IV. Podjęcie uchwał w sprawie 

Przewodn lezący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Węgorzyno na rok 2013 - druk nr 1 

Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej -p. Jan Szymko - przedstawił opinię 

wobec powyższego projektu 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych 
głosowało: 
Z a - 1 4 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się — 0 
Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XXXII/289/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 30 grudnia 2013 roku 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2013 

( uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Węgorzyno na lata 2013 - 2020 - druk nr 2 

Przewodn iczący Komisji Budżetowo- Gospodarczej - p. Jan Szymko - przedstawił opinię 

wobec powyższego projektu 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 4 
Przeciw — 0 
Wstrzymało się - 0 
Przewodn iczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 
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Uchwała Nr XXXII/290/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 30 grudnia 2013 roku 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Węgorzyno 

na lata 2013 - 2020 

( uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu) 

Przewodn iczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu 

Ośrodka Pomocy Społecznej - druk nr 3 

Pani Burmistrz - w związku z tym, że jest to coś nowego co ma za funkcjonować od 1 

stycznia mamy informację, że ten dodatek przysługuje osobom zwanymi odbiorcami 

wrażl iwymi energii elektrycznej, ale to zazwyczaj są te same osoby, którym przysługuje 

dodatek mieszkaniowy. W związku z tym, że jest to kolejna forma pomocy w naszej Gminie 

będzie ten obowiązek realizował Ośrodek Pomocy Społecznej, dlatego są przygotowane te 

dwa projekty uchwał dotyczące zmiany Statutu i pełnomocnictwa dla Pani Kierownik 

upoważnia jącego do dokonywania tych czynności. To s ą k w o t y kilkunastu złotych, dla 

rodziny jednoosobowej jest to kwota miesięcznie 11, 36 zł. dla 2 - 4 osobowych rodzin jest to 

kwota 15,77 zł. na rodzinę na miesiąc, dla rodziny 5 i więcej osobowej 18,93 zł. to są takie 

kwoty dodatku energetycznego. W skali miesiąca jest to kwota 1300 zł z groszami, bo 

przygotowaliśmy już wnioski do Wojewody o tą dotację, ponieważ musieliśmy wyliczyć ile 

takich rodzin jest i jaka to kwota miesięcznie 

Przewodniczący Rady Miejskiej - na dzień dzisiejszy ten dodatek będzie wypłacany z 

budżetu Państwa, nie wiem jak długo. Dodatki mieszkaniowe kiedyś też były wypłacane z 

budżetu Państwa, a skończyło się na tym, że dodatek mieszkaniowy w tej chwil i jest 

wypłacany z budżetu Gminy. N a Komis j i była dyskusja kto to jest odbiorca wrażliwy, tak się 

nazywa ta grupa osób, k tórym będzie przysługiwał ten dodatek 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej -p. Jan Szymko - przedstawił opinię 

wobec powyższego projektu 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 2 
Przeciw - 2 
Wstrzymało się - 0 
Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XXXII/291/2013 
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R a d y Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 30 grudnia 2013 roku 

w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej 

( u c h w a ł a stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu) \ 

i 

Pani Halina Jagielka - Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej — chciałam podziękować za 

zaufanie, cieszę się, że nasza instytucja przejmuje następne zadania. Tak jak Pani Burmistrz 

wskazała kwoty są niewielkie, odbiorca wrażliwy to jest osoba, która ma przyznany dodatek 

mieszkaniowy, dodatek energetyczny będzie przysługiwał tym, którzy m a j ą przyznany 

dodatek decyzją energetyczną i musi być odbiorcą energii. Ten kto ma dodatek 

mieszkaniowy, a umowa dostawy energii nie jest na niego, to ten dodatek nie będzie 

przysługiwał, odpadają też osoby które wykupują energię na kartę. Dodatków 

mieszkaniowych mamy przyznanych tak 80 rodzin miesięcznie, z tego część odejdzie 

Przewodn iczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie upoważnienia 

Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Węgorzynie - druk nr 4 

Przewodn iczący Komisji B udieto wo-Gospodarczej -p. Jan Szymko - przedstawił opinię 

wobec powyższego projektu 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych 
głosowało: 
Z a - 1 3 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się — 1 
Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XXXII/292/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 30 grudnia 2013 roku 

w sprawie zmiany upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Węgorzynie 

( u c h w a ł a stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie pierwszeństwa w 

nabywaniu lokali mieszkalnych, określenia zasad zbywania i obciążania lokali mieszkalnych 
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oraz w a r u n k ó w udzielania bonifikaty i wysokości jej stawek procentowych przy zbywaniu 

lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Węgorzyno - druk nr 5 

Pani Radna Sławska - chciałam się spytać jak to jest z tymi mieszkaniami, ponieważ 

sprzedajemy mieszkania, jak Państwo wszyscy wiedzą przed Świętami był u nas wypadek 

pożaru, czy mamy wystarczający zasób mieszkań, czy w takich nagłych przypadkach jest 

gdzie się ulokować, bo wiem, że mamy problem? 

Pani Burmistrz - Szanowni Państwo problemu nie mamy z ulokowaniem tych osób, które 

za jmowały wcześniej mieszkania komunalne, mieszkań komunalnych jest około 160 na 

terenie Gminy, na bieżąco są wprowadzane zmiany w tym temacie, bo jedne zyskujemy, 

drugie sprzedajemy. Wcześniejsza uchwała, która jutro kończy swoje obowiązywanie 

przyznawała możl iwość wykupienie po bonifikatach za małą kwotę mieszkań będących 

własnością Gminy po pewnymi warunkami. Z tej możliwości wykupienie nie korzystają 

mieszkańcy, a na Gminie jako właścicielu ciąży obowiązek remontowania i remontowania 

części wspólnych, jeśli ten lokal znajduje się w budynku wielo lokalowym, wiec Gmina 

ponosi bardzo duże koszty nie adekwatne do wartości wpływających czynszów. To, że 

najemcajest zobowiązany płacić czynsz, to jest jeden fakt, ato, że go zazwyczaj nie p ł a c ą to 

jest drugi fakt, i Gmina z tego tytułu ma duże należności, które nie wiem, czy kiedykolwiek 

wpłyną na konto Gminy. To że przedłożyłam stosowny projekt uchwały o przedłużeniu tych 

bonifikat na kolejny okres, to tylko dlatego, żeby osoby, które m a j ą m o ż l i w o ś ć wykupienia i 

wtedy te koszty utrzymania, funkcjonowania, remontów przechodzą na właściciela, o to 

również prosił będący tutaj najemca komunalny, żeby zastanowić się nad umożl iwieniem 

sprzedaży mieszkań w bloku, budynku wielo lokalowym na Kopernika 11. 

Pan Staros - mieszkaniec Węgorzyna - ale pani Burmistrz co będziemy ukrywać, to jest 

tylko papier 

Pani Burmistrz - ale fakt faktem Pan również występował, żeby umożliwić zakup, ponieważ 

większość ludzi inwestuje, remontuje te mieszkania komunalne i nie chcą być później 

wyrzuceni lub przesiedleni na inny lokal. Chcą być pewni, że skoro wkładają tam swoje 

pieniądze, to wkładają dla siebie i dla swojej rodziny. Natomiast jeśli chodzi o zdarzenia 

losowe tutaj Gmina nie może wyrzucić jednego lokatora, żeby przyznać jako lokal zastępczy 

dla drugiego. Gmina powinna mieć w rezerwie i ma, które w razie konieczności przydziela na 

czas wyremontowania tego, który uległ zniszczeniu. Gmina posiada taki lokal np. przy 

Grunwaldzkiej 1 tutaj przy światłach w Węgorzynie. Rodzina z Runowa Pomorskiego, której 

13 grudnia wybuchł gaz instalacji wyprowadzających ten gaz z butli gazowej zostało jej 

przyznane w budynku świetlicy w Runowie Pomorskim, te pomieszczenia na górze, czyl i 

funkcjonowanie świetlicy dla dzieci, jak również dla mieszkańców udostępnienie na potrzeby 

chociażby Sylwestra nie jest zagrożone i tutaj m o ż e się sprawnie to wszystko odbywać. N i e 

mniej jednak rodzina ma zabezpieczony dach nad g ł o w ą dostęp do mediów. D o 27 grudnia 

rodzina ta przebywała u matki tego Pana, który przebywał w lokalu komunalnym. O d 27 

zostały udostępnione te pomieszczenia i w tej chwil i C i Państwo się j u ż przenoszą więc 

problemu tutaj nie mamy 
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Pani Radna Pietrusz - zadałam Pani Burmistrz pytanie na Komisjach, dlaczego właśnie te 

lokale Pani wystawiła do sprzedaży? przecież od wielu lat nie było mowy o sprzedaży 

baraków, oraz żeby sprzedać mieszkania w szkole. Bardzo się dziwię, przecież baraki to są 

małe mieszkania, tak jakby mieszkania dotacyjne. Tam gdzie Pani pozyskiwała mieszkania 

komunalne, gdzie ludzie nie płacili o większej wartości, to się tylko lokowało na barakach. 

M i e s z k a j ą t a m ludzie, którzy nie płacą. Jeżeli chodzi o sprzedaż mieszkań komunalnych, to j a 

myślę, że to są takie lokale, których nikt już nie chce kupić. N i e c h Pani odpowie dlaczego te 

dwa punkty baraki i szkoła idzie pod mur? 

Pani Burmistrz - przede wszystkim dlatego, że mieszkańcy tych lokali sami się o to 

zgłaszali. Pan Staros wielokrotnie w tym temacie przychodził do mnie podsuwając 

informację, że np. w Drawsku tak samo zrobiono, że tam coś przebudowano wnioskując, o to 

żeby umożliwić nabycie lokali na Kopernika 11 ich najemcom. Wiadomo, że podejmując 

stosowną uchwałą wyrażamy tylko czy stworzymy możliwość kupienia na własność, ale nie 

wszyscy wykupią. Więc tutaj nie ma obawy, że wszyscy raptem zna jdą środki i wykupią. Tak 

jak m ó w i ł a m bonifikata i wykupienie przysługuje tylko i wyłącznie najemcom i to jeszcze 

pod odpowiednimi warunkami. C z y l i przede wszystkim nie m o g ą mieć zadłużenia, a skoro 

Pani mówi, że tam m a j ą zadłużenie, to tego lokalu nie będą mogli wykupić. M o j a inicjatywa 

przygotowania projektu uchwały pod Państwa obrady była ze względu na to, że mieszkańcy 

sami o to się ubiegali bezpośrednio do mnie na dyżurach Burmistrza. W dokumentacjach 

znajdujących się w Urzędzie są również i pisma na jemców tych lokali o to żeby umożliwić 

nabycie tych lokali 

Pani Radna Pietrusz - a szkoła? 

Pani Burmistrz - właśnie teraz o tym mówię 

Pani Radna Kamińska - mamy 160 lokali komunalnych teraz chodzi o to. Proszę Państwa to 

co powiedziałam na Komis j i , to teraz powtórzę. Bardzo mnie boli , ze osoby wrażliwe mają 

wszystko, a my gruboskórni nie mamy nic za darmo. Mówię to głośno i publicznie, żeby to 

było wiadome. Ja rozumiem, że kogoś nie stać na wykupienie mieszkania z tym się zgadzam, 

ale czy kogoś z nas interesuje, czy mam co do pieca włożyć, czy nie? ja rozumiem osoby, 

które nie potraf ią sobie poradzić, tym trzeba pomaga, ale w większości przypadków nie 

płacących, to są zwykłe lenie. Teraz jeszcze takie fajne określenie wrażliwi, to k i m my 

jesteśmy? to, że ja zabiegam o to, żeby moja rodzina miała, to co ma, chodzę i pracuję i 

zbieram to drzewo, to ja jestem nie wrażliwa. Jemu trzeba dać, bo on siedzi na ławce cały 

dzień albo po prostu nie ma pracy i teraz powiem, że mnie to trochę boli. Wracając do tej 

uchwały, która tutaj jest, są bonifikaty, i teraz się okazuje, że ludzie u w a ż a j ą że co? czy 

ludzie, którzy mają prywatne mieszkania, czy ktoś zadbał, c z y j a mam dobrze gaz 

podłączony, czy nie za wszystko odpowiadamy sami. Natomiast w lokalach socjalnych każdy 

by chciał, żeby wszystko było zrobione i podane na tacy. Nie zgadzam się z tym, jestem za 

tym, żeby każdy zaczął sam o siebie dbać, a jeśli ktoś jest aż tak wrażliwy, że będzie mu 

zimno, to niech idzie do lasu i nazbiera drzewa. Nie może być tak, że Gmina wszystko daje, 

uodpornijmy się na to, że o pewne rzeczy trzeba zadbać. Było tyle czasu do wykupienia tych 

mieszkań, tyle możliwości, tylko po prostu myślę, ze musi się coś zmienić na tej psychice. 
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K o m u trzeba pomóc, to ja sama osobiście pomogę, ale leniom trzeba wskazać drogę, żeby 

sami zaczęli pewne rzeczy robić, bo tak być nie może, że wszędzie wrażliwy, a my 

gruboskórni tak? Wychodzi na to, że ja skoro dbam o swoją rodzinę, to jestem gruboskórna 

Pan Korcz — sołtys Mielna - uważam, że Gmina za dużo pobłaża. Znam osobiście, gdzie 

mieszkania są wyremontowane, a za pół roku jest to samo, co było przed remontem. A jeśli 

chodzi o opał, to znam taki przypadek, ze dostała osoba drewno i po prostuje sprzedała 

Pani Radna Pietrusz-ja do uchwały i do dyskusji, czy nam się podoba, czy nie, m ó w i m y o 

tych ludziach, którzy nie płacą i korzystają z tych dobrodziejstw. To było, jest i będzie, tego 

się nie da wyel iminować, bo gdyby się dało, to by było cudownie. Kiedyś były bony 

żywnościowe w m o i m sklepie, dostali bony, kupił jedzenie i sprzedał, takajest rzeczywista 

prawda. N i e wiem co z tymi ludźmi robić. Wraca jąc do uchwały i do mieszkań, które chcemy 

sprzedać na baraki. Tam mieszkają ludzie różni od tych, którzy potrzebują i korzystają z 

pomocy socjalnej i m i e s z k a j ą t e ż tacy, którzy chcą kupić mieszkanie. Godnie jest mieć swoją 

własność i poczucie własności. Ja nie wiem, czy w takim dużym 16 - lokalowym baraku to 

się da zrobić, bo tam nie wiem jak to będzie, jak będzie to Wspólnota, to będzie znowu krzyk 

i Gmina znowu będzie musiała do tego interesu dokładać. Pani Burmistrz, ile tam jest 

chętnych na kupno mieszkań, jeśli macie takie dane? w tym właśnie baraku 

Pani Burmistrz - tutaj jest wiele zarzutów pod adresem Gminy, że Gmina pobłaża i sobie nie 

radzi. Gmina nie ma instrumentów do ostatecznego radzenia sobie, o egzekwowanie prawa 

ostatecznie występujemy do Sądu. Nawiązu jąc do tego, co Radna powiedziała baraki były 

takimi lokalami tymczasowymi, ale jeśli m i chcemy przesiedlić lokatora na inne m o ż e nie 

gorsze nawet metrażowo większe, ale np. trzeba samemu palić w piecu, to najemca nie 

wyraża zgody i nie chce przejść i co z takim mam zrobić? Mało tego najemca jest zadłużony 

więc powinnam go nie pobłażać, tylko wyrzucić. Tego prawa nie mogę wykonać sama, muszę 

mieć stosowne dokumenty, wyroki i zwracam się do Sądu o wyrok o eksmisję, ale wtedy 

mam podstawę, żeby pokazać. M a m wyrok i proponuję przejście na ten lokal i jakby już 

jestem na prawie. Niestety Sąd m i odmawia tego prawa, wyda jąc takie postanowienią że 

musi sprawdzić, czy mój wniosek nie jest sprzeczny z zasadami współżycia socjalnego. Ja 

mam wykonywać prawo i bronić interesów wszystkich pozostałych mieszkańców Gminy, to 

Państwu przytoczyłam ze świeżego wyroku w sprawie lokatora. Więc to, że Państwu 

przedłożyłam projekt uchwały pozwalający co niektórym najemcom wykupić lokal, to nie 

oznacza, że będziemy mieli problem, gdzie umieścić innych w razie potrzeby. To nie oznacza, 

że nie pode jmując tej uchwały będę miała prawo przesuwać, nie myślę, że jeśli większość w 

takim lokalu zamierza wykupywać, to my podejmiemy uchwałę i robimy na szkodę k i lku 

rodzinom, którzy chcą wykupić i brać całą odpowiedzialność za ten lokal 

Przewodniczący Rady Miejskiej - tak naprawdę projekt uchwały, to pozwala tylko tym 

lokatorom, którzy jeszcze zamierza jąkupić , nabyć lokale bo z dniem jutrzejszym ta uchwała 

przestaje obowiązywać. W treści uchwały jest, że uchwała przestaje obowiązywać 31 grudnia 

2014 roku, czyli takiego prawa by C i mieszkańcy nie mieli od 1 stycznia. Gdyby nie zmiana 

sprzedaży lokali wchodzących w skład zasobu, którzy nie podlegają sprzedaży, to uchwała 

byłaby tylko przegłosowana bez zmian. Te pytania, które się pojawiły dotyczą głównie 
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mieszkań na ulicy Kopernika i mieszkań w szkole. Myślę, że w szkole to te mieszkania będą 

miały rację bytu, że C i co zamieszkują, to te mieszkania kupią. Ta uchwała daje możliwość 

Pan Burmistrz sprzedać z podwórka agencyjnego. Dyrektor ma prawo sprzedać ziemie, ale 

jego jest wola, czy sprzeda, czynie. Dyrektor ma prawo sprzedać ziemię, ale jego jest wola, 

czy sprzedać czy nie 

Pani Burmistrz - j a bym jeszcze chciała coś dodać do domu Nauczyciela, bo to, że my tutaj 

podejmujemy tą uchwałę zezwolimy i umożliwimy wnioskowanie o nabycie to i tak najemcy 

już składają wnioski w latach poprzednich, to tylko pomoże m i rozpocząć procedurę, czy 

ostatecznie dojdzie do sprzedaży tych lokali, to nie wiem. Nie wiem, czy te lokale uzyskają 

zaświadczenia o samodzielności lokalu, z tym może być problem, chodzi o techniczne 

sprawy. Tego nikt wcześniej nie sprawdzał, więc w tej chwili zostanie uzupełniona pełna 

procedura, być może w tej procedurze się okaże, ze niestety tych lokali nie będzie można 

sprzedać. To nie jest tak od razu, że jeśli podejmowana jest ta uchwała, to będą od razu 

sprzedane 

Pani Radna Pietrusz - a w Sielsku, to która to jest szkoła? 

Pani Burmistrz - ta przy cmentarzu, to był budynek byłej szkoły, w tej chwil i tam nikt nie 

mieszka. N i e ma na wykazie, to można by było pomyśleć, że można je sprzedać, nie bo tam 

nie ma lokalu, więc nie byłoby nawet komu sprzedawać, tam po prostu już lokalu nie ma. W 

załączniku b y m prosiła o poprawkę 

Pan Staros — mieszkaniec Węgorzyna - tam jest barak piętrowy i tam każdy ma osobne 

wejście, ja b y m wykupił całość, ale po co m i to, żeby pijacy koło mnie przechodzili i żeby m i 

śmierdziało. Jak się chce oddzielić, to się oddzielam osobno i taka jest prawda 

Pani Burmistrz - jeszcze ostatnie zdanie, bo tutaj nie bardzo zostałam zrozumiana. Chciałam 

powiedzieć, że budynek szkoły w Sielsku nie będzie sprzedawany 

Przewodniczący Komisji Budzetowo-Gospodarczej -p. Jan Szymko - przedstawił opinię 

wobec powyższego projektu. 
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w sprawie pierwszeństwa w nabywaniu lokali mieszkalnych, określenia zasad zbywania i 

obciążania lokali mieszkalnych oraz warunków udzielania bonifikaty i wysokości jej 

stawek procentowych przy zbywaniu lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy 

Węgorzyno 

( uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem ewidencyjnym 853/2 położonej w obrębie nr 

1 miasta Węgorzyno - druk nr 6 

Pani Burmistrz - Szanowni Państwo była już podjęta uchwała wyrażająca zgodę na zbycie 

całej działki będącej tym rogiem u zbiegu ulic Przemysłowej i Kolejowej. Tam było ponad 

0,5 ha. W związku z tym, że to duży areał i nabywcy nie udało się skutecznie pozyskać, a w 

międzyczasie zwrócili się inwestorzy lokalni o możl iwość zakupienia części tej 

nieruchomości, dlatego został przygotowany stosowny projekt podziału. Z tej dużej działki 

zostały wydzielone stosownie mniejszej na jedną z nich wpłynął wniosek o zakup. Będzie 

zorganizowany za zgodą Państwa przetarg, m o ż e się udać dla lokalnej f irmy 

Przewodniczący Komisji Budzetowo-Gospodarczej -p. Jan Szymko - przedstawił opinię 

wobec powyższego projektu 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych 
głosowało: 
Z a - 1 4 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Przewodniczący Rady Miejskiej — uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XXXII/294/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 30 grudnia 2013 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem 

ewidencyjnym 853/2 położonej w obrębie nr 1 miasta Węgorzyno 

( uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

działalność Gminy Węgorzyno w zakresie telekomunikacji - druk nr 7 
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Pani Burmistrz - dotyczy to inwestycji potocznie nazwanej Światłowody. W związku z tym, 

że Gmina powinna być wpisana do rejestru prowadzonego przez Prezesa Urzędu Komunikacji 

Elektronicznej złożyliśmy stosowny wniosek, nie mniej jednak zostaliśmy poproszeni o 

uzupełnienie poprzez dostarczenie stosownej uchwały Rady Gminy wyrażającej zgodę na 

taką działalność Gminy, dlatego zasadnym jest aby Państwo podjęli tą uchwałę 

Pani Radna Górniak - j a mam pytanie, ile nas to wszystko będzie kosztowało? 

Pani Burmistrz - sama ta uchwała, która jest potrzebna do wpisania do rejestru Prezesa nie 

wiąże się j u ż z żadnymi kosztami. Największe koszty, to było wybudowanie infrastruktury, 

umieszczenie tych urządzeń w pasach drogowych, a samo wpisanie do rejestru nie kosztuje, 

ponieważ to są formalności 

Pani Radna Górniak — czy wszyscy wiedzą o co w tym chodzi, bo ja np. nie wiem jak mam 

głosować, m o ż e krótko to przedstawić jakoś 

Pani Burmistrz - dostarczając sygnał internetowy do naszych jednostek, przepuszczając 

przez urządzenia, które stanowią własność Gminy musimy być wpisani do rejestru takiej 

działalności 

Pani Radna Górniak — czy z tego tytułu my pozyskamy jakieś pieniądze? 

Pani Burmistrz — pieniążki to my już pozyskaliśmy na budowę infrastruktury 

Pani Radna Górniak - rozumiem, że sieć jest teraz nasza? 

Pani Burmistrz - jest i będzie nasza, tak samo jak budujemy Wodociągi 

Pani Radna Górniak - czyl i będziemy musieli utrzymywać w razie awarii? 

Pani Burmistrz - jest jeszcze gwarancja 

Pani Radna Górniak - rozumiem, ale później? 

Pani Burmistrz - zysku raczej nie możemy mieć, ale powiem jeszcze inaczej. N i e pamiętam 

w którym roku weszła w życie ustawa, która nałożyła na Gminy dodatkowy obowiązek taki, 

że Gmina musi uzbrajać nieruchomości nie tylko w sieć w o d o c i ą g o w ą kanalizacyjną jak 

również w sieć teleinformatyczną Jest to od pewnego czasu obowiązek Gminy, szczęście że 

Gminie Węgorzyno udało się pozyskać środki i wybudować tą infrastrukturę z 

dofinansowania unijnego, bo wtedy nas to mniej kosztowało. Jesteśmy również zobowiązani 

do tego, żeby tą infrastrukturą przesyłać sygnały informatyczne, żeby wykorzystywać i 

udostępniać wszystkim, którzy tylko będą wyrażali chęć na korzystanie z tej infrastruktury 

Jest to obowiązek wynikający z ustaw 

Pani Radna Pietrusz- ale nieodpłatnie? 

Pani Burmistrz - nieodpłatnie lub po cenach niższych niż rynkowa. Ten projekt uchwały jest 

to formalność, którą musimy spełnić, żeby być wpisanym do rejestru jednostek samorządu 

terytorialnego prowadzącego działalność informatyczną prowadzonego przez Prezesa U K E 
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Pani Radna Pietrusz- i to nam daje podjęcie działalności komercyjnej, że będziemy mogli 

sprzedawać ? 

Pani Burmistrz - komercyjnej to chodzi o zarabianie. Z dofinansowania unijnego jesteśmy 

wyłączeni możliwości zarabiania na tej inwestycji. I jeszcze jedno, to co powiedziałam 

wcześniej . Jeśli ustawa zobowiązuje udostępniania tej infrastruktury nawet za darmo 

wszystkim, którzy są chętni korzystać z niego celem przesyłania sygnału i dostarczania do 

wszystkich ludzi 

Pani Radna Pietrusz - taki operator za darmo na pewno się znajdzie 

Pani Radna Sławska - kiedy to będzie na tyle czynne, że j a będę mogła to bez problemu 

złapać? bo w tej chwil i jest z tym problem 

Pani Burmistrz - nasze jednostki m a j ą a w Runowie pewnie też się sygnał polepszył 

Przewodn iczący Komisji Budzeto wo-Gospodarczej -p. Jan Szymko - przedstawił opinię 

wobec powyższego projektu 

W w y n i k u glosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych 
g losowało: 

Uchwała Nr XXXII/295/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 30 grudnia 2013 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na działalność Gminy Węgorzyno w zakresie telekomunikacji 

( uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Komisji Budzetowo-Gospodarczej — p. Jan Szymko - przedstawił opinię 

wobec powyższego projektu 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych 
głosowało: 
Z a - 1 3 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się — 0 
Przewodniczący Rady Miejskiej — uchwała została podjęta 
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Przewodniczący Rady Miejskiej - ogłosił łO minut przerwy 

Przewodniczący Rady Miejskiej - odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy na rok 2014 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Odczytał uchwałę N r CLXXXIII/546/2013 w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Węgorzyno na 2014 

rok( uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu ), oraz uchwałę N r 

CLXXXIII/547/2013 w prawie wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu 

budżetowego wykazanego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Węgorzyno na 2014 rok 

( uchwała tanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu ) 

Pani Burmistrz - Wysoka Rado od 2014 roku o b o w i ą z u j ą j u ż nie % zadłużenia i limity 

pozwalające na taki, a nie inny % a spełnienie wskaźników. To jest coś nowego. Różnie do 

tego Regionalne Izby Obrachunkowe podchodzą jedne wyda ją pozytywne opinie z uwagami 

lub zastrzeżeniami, które należy uwzględnić przy podejmowaniu uchwały, różnie też do tego 

podchodzą poszczególni pracownicy Regionalnej Izby Obrachunkowej. Mieliśmy informację 

od bezpośredniego przełożonego, że ten wskaźnik w oparciu o plan za 3 kwartały 2014 roku 

może nie być spełniony, ponieważ w oparciu o wykonanie za cały rok jest spełniony. N i e 

mniej jednak ostatecznie Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej nie uznało takiej 

inteipretacji jednego z pracowników wydając negatywną opinię do możliwości sfinansowania 

deficytu w 2014 roku, a mającą skutki wedle opinii RIO w latach 2015-2016, co się nie 

zgadza ze stanem faktycznym, ponieważ zaciągniecie tego kredytu nie ma takich skutków, 

które p o w o d u j ą nie spełnienie tych wskaźników i dlatego postanowiłam złożyć stosowne 

odwołania zgodnie z pouczeniem do Kolegium RIO w uzasadnieniu podając z czym się nie 

zgadzamy, bo tak naprawdę RIO sama sobie zaprzeczyła wydając pozytywną opinię do 

uchwalenia projektu budżetu, a jednocześnie negatywną do możliwości sfinansowania 

deficytu, na który postanowili wystąpić. Uważam, że to nie jest powodem do wydania 

negatywnej opinii, może być jedynie pewną u w a g ą Chciałabym tylko dodać, że w oparciu o 

zastrzeżenia w autopoprawce zostały one już wyeliminowane i wszystkie wskaźniki w 

wieloletnim planie finansowym s ą j u ż spełnione 

Pani Radna Górniak - to co Pan Przewodniczący tutaj przeczytał, to Gmina ma 

10.000.000,00 zł długu + teraz 2.000.000,00 zł. deficytu, czyli na koniec 2014 roku będziemy 

mieli 12.000.000,00 zł.? 

Pani Elżbieta Grabowska - Skarbnik Gminy - na koniec roku 2013 ten dług będzie wynosił 

około 8.700.000,00 zł, a na koniec roku 2014 dług będzie wynosił 10.589.000,00 zł ale on się 

również zmieni, ponieważ Bank Gospodarstwa Krajowego w ramach dofinansowania umorzy 

nam druga transze kredytu na światłowody 
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Pani Burmistrz - w temacie tego długu jaki będzie na koniec 2013 roku chciałabym 

dopowiedzieć, że na tą wartość około 8.700.000,00 zł. składa się prawie 2.000.000,00 zł na 

rozbudowę oczyszczalni ścieków, kredyt który był wzięty na Aglomerację I, 

termomodernizację świetlic wiejskich, budowę sieci wodociągowej Cieszyno, Gościsław, 

modernizacja kotłowni Os. 40 - lecia, kredyt na termomodernizację świetlic z Banku Ochrony 

Środowiska, pożyczka na modernizację kotłowni osiedlowej oraz kredyt na światłowody. To 

są wszystko inwestycyjne rzeczy 

c) odczytanie opinii Komisji Budżetowo - Gospodarczej do projektu budżetu 

P a n Jan Szymko — Przewodniczący Komisji Budżetowo — Gospodarczej - odczytał opinię 

do projektu budżetu Gminy Węgorzyno za rok 2014 ( opinia stanowi załącznik nr 15 do 

niniejszego protokołu ) 

d) odczytanie autopoprawki Burmistrza do projektu budżetu 

( autopoprawka stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu ) 

Pani Burmistrz - do przedłożonego projektu budżetu chciałabym o wprowadzenie 

autopoprawką następujących działań polegających na zwiększeniu o kwotę 205.000,00 zł. w 

związku z możliwością odzyskania podatku V A T i wpłynięcia tej kwoty już w przyszłym 

roku oraz zwiększeniu wydatków budżetowych o łączną kwotę 744.330,00 zł. z 

przeznaczeniem na zapłacenie za dokumentację projektową do tyczącą budo wy remizy w 

Węgorzynie, dowożenia uczniów, usunięcia awarii kanalizacji sanitarnej na Os. 40 - lecia w 

Węgorzynie, kwoty zabezpieczającej na pokrycie wydatków na inwestycję Aglomeracja I i 

zabezpieczenie środków na pokrycie dokumentacji projektowej na Aglomerację II. W 

związku z tym zwiększą się przychody budżetu o kwotę 539.330,00 zł., a budżet na 2014 rok 

będzie wyglądał następująco: dochody budżetowe ogółem 21.542.132,00 zł., wydatki 

budżetowe ogółem 24.257.628,00 zł., deficyt budżetowy w kwocie 2.715.496,00 zł. i 

finansowanie deficytu z kredytów, pożyczek, wolnych środków. Chciałabym podkreślić iż 

projekt budżetu na 2014 rok pozwala zabezpieczyć bieżące funkcjonowanie wszystkich 

jednostek budżetowych jak również planujemy mimo nie zwiększania podatku. Planujemy 

priorytetowe inwestycje: uruchomienie Aglomeracji etap I, rozpoczęcie częściowe realizacji 

Aglomeracji II etap, rozpoczęcie sukcesywnej inwestycji polegającej na ułożeniu pieszo -

jezdni na osiedlu d o m k ó w jednorodzinnych ulica Zamkowa, Pionierów, Witosa, Sikorskiego. 

W przyszłym roku będziemy realizować wodociąg przesyłowy między Runowem, a 

Kraśnikiem, Lesięcinem, Gardnem, na który mieszkańcy czekają już od ponad 10 lat, 

planujemy przebudować drogę dojazdową do miejscowości Gościsław z częściowym 

dofinansowaniem z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. Chcemy rozpocząć przebudowę 

drogi w Kąkolewicach, rozpocząć i zakończyć świetlico - remizę w Runowie. Pojawiły się 

środki i możl iwość dofinansowania do budowy świetlico - remizy i tu też będziemy chcieli 

pozyskiwać środki i rozpocząć inwestycję remiza O S P Węgorzyno, dlatego bardzo bym 

prosiła o podjęcie uchwalenia budżetu na przyszły rok 

Pani Radna Pietrusz-ja w temacie autopoprawki, na którejś z K o m i s j i była mowa o 

zakończeniu budowy, przebudowy sieci wodociągowej kanalizacji etap I na pytanie moje, czy 
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ta inwestycja jest rozliczona padła odpowiedź, że tak. Tutaj w budżecie na 2014 rok pojawia 

się kwota 596.000,00 zł tak rozmawiałyśmy, to jest kwota do rozliczenia tak? 

Pani Burmistrz - jeśli chodzi o Aglomerację I, to co powiedziałam na poprzedniej sesji i to 

podtrzymuje, że są nieprawidłowości. Przystąpiliśmy do uruchamiania wybudowanej sieci, 

nie mniej jednak po drodze nasze wątpliwości zostały zbadane, zweryfikowane i 

potwierdzone, że takie wys tępują ! etapowo będziemy je poprawiać. Inwestycja bynajmniej z 

moich ust nie padło, że została rozliczona, zostały odebrane sieci. Inwestycja była 

wbudowywana i można domniemać, że skoro nie widać j u ż f irmy wykonującej tzn. że jest 

wszystko dobrze. Nie mniej jednak nigdy nie została w całości odebrana, a zgodnie z umową 

na etapie realizacji można było zapłacić ok. 80 % wartości umownej i to zostało zapłacone. 

Natomiast pozostała część przy rozliczeniu końcowym, czyl i po odbiorze całości, nie została 

odebrana, ponieważ są nieprawidłowości. Wykonawca, podwykonawca jak również inżynier 

kontraktu i inspektor nadzoru są informowani przez nas, są zapraszani na momenty, kiedy 

dokonujemy badań kontrolnych tej inwestycji. N i e możemy jej uruchomić, póki nie będzie 

wykonana prawidłowo, o to prawidłowe wykonanie są wykonawcy proszeni z określeniem 

tenninu do jakiego m a j ą czas, żeby przystąpić do usunięcia tych nieprawidłowości. W 

momencie kiedy nie przystępują zlecamy zastępczo na ich koszt dokonywania poprawek, aby 

jak najszybciej uruchomić tą inwestycję, dlatego te pieniądze, Ictóre Państwo widzicie w tym 

budżecie one po prostu są zabezpieczone od samego początku na rozliczenie finansowe tej 

inwestycji. N i e mniej jednak one muszą przejść w tym budżecie 2013 roku są i one muszą 

przejść w 2014 roku, ponieważ inwestycja nie jest rozliczona, a będzie rozliczona jeśli 

zostanie odebrana 

Pani Radna Pietrusz - w zasadzie, to wszystko wiemy, bo budżet przeczytaliśmy, a le ja mam 

pytanie do Pani Skarbnik, bo ciągle mnie nurtuje kwota, której nie dostaliśmy, że Gmina nie 

otrzyma subwencji podstawowej to jest kwota 1.200.000,00 zł dlaczego i kto ponosi za to 

winę? ja bym chciała usłyszeć tak konkretnie, żeby pozostali którzy nie byli na K o m i s j i i 

sołtysi wiedzieli. Jej nie otrzymaliśmy w tym roku prawda? 

Pani Burmistrz - za chwilę Pani Skarbnik na pewno uzupełni m o j ą wypowiedź, ale 

chciałabym analogią przytoczyć. Jeśli rodzina osiąga odpowiednie dochody poprzez które nie 

spełnia kryteriów ubiegania się o pomoc społeczną to można szukać winnych, że ma takie 

dochody? tak samo jest z budżetem Gminy, jeśli Gmina osiąga takie dochody, które po 

przeliczeniu zgodnie z obowiązującymi logarytmami bardzo zawiłymi wykazuje, że Gmina 

Węgorzyno dochód na 1 mieszkańca ma takiej wysokości, a nie innej. To albo uprawnia do 

otrzymania subwencji ogólnej, albo nie uprawnia, uprawnia w takim % albo w takim i z tego 

wzoru po przeliczeniu wszystkich danych liczbowych budżetowych z poprzednich lat Gminy 

Węgorzyno wynika, że my na 2014 rok nie powinniśmy otrzymać żadnej subwencji 

Pani Radna Pietrusz - Pani Skarbnik tłumaczyła na Komisjach, że z uwagi na to, że nie 

podnosil iśmy podatków czy w takiej wysokości jaką proponował Minister Finansów to też 

miało w p ł y w na to, że nie dostaliśmy subwencji ja tak to zrozumiałam 

Pani Burmistrz - czy rolnik, który ma 3 hektary może się ubiegać o dofinansowanie z OPS-u, 

czy jakąś pomoc? jeśli nawet nie uprawia tych 3 hektarów? 

Strona 17 z 23 



Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej -p. Halina Jagiełka - dochód z każdego hektara ma 

jakąś wartość, bez względu na to, czy uprawia czy nie. Po prostu jest posiadaczem tych 

hektarów, a każdy hektar jest liczony w kwocie 250 zł miesięcznie i taki dochód jest 

obliczany 

Pani Burmistrz — i w takiej sytuacji nie m o ż e się ubiegać, mimo że jest bez środków do życia, 

nie może się ubiegać o pomoc, bo ma przeliczone hektary na wartość 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej -p. Halina Jagiełka - nie przysługuje mu prawo, 

ale ubiegać się m o ż e każdy 

Pani Burmistrz — chciałam przez to pokazać, że Gmina Węgorzyno na swoim terenie ma tyle 

i tyle mkw nieruchomości rolnych, tyle budowlanych. To wszystko jest przeliczane przez 

stawki ministerialne i nie ważne, czy my część dostajemy w formie podatków do dochodów 

na Gminę j est wyliczana cała podstawa podatkowa i to m n o ż y m y przez stawkę ministerialną 

jeśli to jest podzielone przez ilość mieszkańców daje nam odpowiednia wartość. I ta wartość 

jest porównywana, czy się kwalif ikujemy na subwencję, czy się nie kwalif ikujemy 

Pani Radna Pietrusz — czy to będzie miało konsekwencje na przyszłe lata? 

Pani Elżbieta Grabowska - Skarbnik Gminy ~ na dzień dzisiejszy nie można tego obliczyć 

Pani Burmistrz - chodzi o to jaki ma wpływ pozostawienie bez podwyżki podatków? do tego 

wzoru, który jest podstawą do wyliczenia, czy gminie należy się subwencja mają. w p ł y w 

podatki z poprzednich lat i tutaj nie ma znaczenia, że my w tym momencie nie podwyższamy 

podatku na 2014 rok 

Pani Radna Pietrusz - czyli to ma konsekwencję z lat poprzednich 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej -p. Halina Jagiełka — nie mogę się nigdy dopytać o 

siedzibę dla OPS-u. Zadania są, a my ciągle w tym samym miejscu Wysoka Rado, kto z 

Radnych był u nas, to miał okazję zobaczyć w jakich warunkach pracujemy. Realizujemy 

również dodatkowe zadania. Będziemy chętnie współpracować, tylko proszę pomyśleć nad 

lokalizacją, bo naprawdę tam jest nam trudno 

Pani Burmistrz - chciałabym od razu poinformować, ze warunki lokalowe dla OPS-u nigdy z 

głowy nam nie s c h o d z ą i cały czas o tym myśl imy i dlatego również taka presja, żeby jak 

najszybciej zrealizować pewne inwestycje mam tu na myśli remizę O S P Węgorzyno, bo 

dzięki temu będziemy mogli również przesunąć pracowników z Urzędu do nowego obiektu i 

wygenerować dużą ilość pomieszczeń, żeby OPS przenieść do Urzędu. To jest jedna z 

propozycji. Inna propozycja była taka, żeby po obiekcie Biblioteki, więc tych pomysłów i 

rozważań jest sporo i an pewno jakiś pomysł nabierze tych ostatecznych kształtów 

Pani Radna Pietrusz - a budynek po Policj i? 

Pani Burmistrz - to też jest jedna z możliwości rozważań 
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Pan Korcz - sołtys Mielna-ja mam pytanie do Pani Kierownik, mówi Pani o rozbudowaniu 

biurokracji tzn. że przybywa rodzin patologicznych? 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej -p. Halina Jagiełka — przybywa zadań 

e) głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej 

Przewodn iczący Rady Miejskiej - najpierw przegłosujemy autopoprawkę Pani Burmistrz 

przed głosowaniem całego budżetu 

Pani Burmistrz - Państwo przez tyle lat funkcjonowaliście tak jak po staremu ustawa mówiła 

dopuszczając limity. Może być więcej niż 60 % wydatków, nasza Gmina ma tego długu 

maksymalnie 49 %, drugi wskaźnik jaki obowiązywał Gminę, to było 15 do dochodów tego 

zadłużenia i jeśli patrzeć pod tym kontem Gmina jest na poziomie 5,30 czyli my mamy dobrą 

sytuację f inansową 

Pani Radna Pietrusz - ale zmieniły się zasady. Pani mówi teraz o zasadach, które 

obowiązywały, ale zasady się zmieniły. To co odczytał Przewodniczący, to zrobił pewien 

mentlik. T y m bardziej, że zakładamy inwestycje prawie o 5 mil ionów mniej jak w 2013 roku 

Pani Burmistrz - staram się pokazać w oparciu o te zasady dawne, Przewodniczący nie 
wprowadził zamieszania. Jego zadanie polega na odczytaniu tego, co RIO stwierdziła, która 
dopatrzyła się, że w oparciu o 3 kwartały nie jest pełniony, natomiast na cały rok budżetowy 
j u ż jest spełniony. Państwo wiecie, że szkoły funkcjonują z przerwą w a k a c y j n ą więc dla nich 
będziemy płacić w tej I części roku niż w II i to wszystko na 3 kwartały nie jest spełnione, 
natomiast patrząc na cały rok jest wszystko spełnione 

Pan Radny Sadurek — bardzo bym prosił, żebyśmy nie wracali do tego, co do tej pory było. 
Ważne jest to, co nas teraz obowiązuje, bo to że można było więcej w poprzednim roku nie 
oznacza, że teraz możemy tego długu zaciągnąć, bo są takie, a nie inne ograniczenia 

Pani Burmistrz - pozwolę sobie nie zgodzić się z tą wypowiedz ią bo właśnie te wskaźniki są 
wyliczane o 3 lata wstecz 
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W wyniku głosowania jawnego na ogółną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych 
głosowało: 
Z a - 1 2 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta wraz z autopoprawką 

Uchwała Nr XXXII/296/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 30 grudnia 2013 roku 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2014 

( uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu) 

f) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym projekcie 

uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Węgorzyno na lata 

2014-2021 

Przewodniczący Rady Miejskiej - odczytał uchwałę N r CLXXXIII/545/2013 w sprawie 

wydania opini i o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Węgorzyno na lata 2014-2021 (uchwała stanowi załącznik 

nr 18 do niniejszego protokołu) 

Pani Burmistrz - tak jak poprzednio do tej negatywnej uchwały Gmina złożyła odwołanie do 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej. Załącznik nr 1 proszę o przyjęcie w formie 

autopoprawki, gdzie w odpowiednich pozycjach te wskaźniki s ą j u ż spełnione 

Pan Radny Sadurek - jakie są konsekwencje takiego kroku? Podejmiemy uchwałę 

zatwierdzając wieloletnią prognozę wbrew opinii RIO, a jeśli Kolegium nie uwzględni 

odwołania Pani Burmistrz jakie są konsekwencje? 

Pani Elżbieta Grabowska — Skarbnik Gminy — na dzień dzisiejszy jeżeli Państwo Radni 

pode jmą uchwałę w takiej treści jak jest wieloletnia prognoza finansowa, to następna opinia 

będzie pozytywna. Regionalna Izba Obrachunkowa wydaje dwie opinie, j e d n ą a później 

drugą do uchwalonego budżetu i uchwalonej wieloletniej prognozy finansowej 

Pan Ryszard Brodziński - Starosta Powiatu Łoheskiego - projektu nie nazwałbym 

zrobionym błędnie. Jeżeli dobrze zrozumiałem Pani burmistrz twierdzi, że wprowadzone 

autopoprawki powodują zmiany w budżecie takie w konsekwencji, że w wieloletniej 

prognozie finansowej parametry s ą j u ż spełnione. Ja rozumiem to tak, że Pani Burmistrz i 

Wysoka Rada uwzględniła opinię RIO i wprowadziła korekty do budżetu, które pozwalają 

pozytywnie go zaopiniować 
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Pani Burmistrz - chciałabym dodać, że RIO do projektu budżetu na 2014 rok wypowiedziała 

się i wydała opinię pozytywną, natomiast negatywna dotyczy zauważenia, że w latach 2015 i 

2016 nie będzie pełniony wskaźnik 

g) głosowanie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

G m i n y Węgorzyno na lata 2014 - 2021 

Głosowanie nad przyjęciem autopoprawki dotyczącej załącznika Nr 1 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych 
głosowało: 
Z a - 1 2 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się — 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej - autopoprawka została przyjęta 

Cały pro jekt uchwały 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych 

głosowało: 
Z a - 1 2 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta wraz z autopoprawką 

Uchwała Nr XXXlI/297/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 30 grudnia 2013 roku 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Węgorzyno na lata 

2014-2021 

( uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej — ogłosił 5 minut przerwy 

V. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych oraz interpelacje zgłoszone na 

poprzednich sesjach 
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VI. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podjętych w okresie 

międzysesyjnym 

- dyżury 

- uroczystości mikołajkowe, opłatkowe 

- „ Złote Gody " 

VII. W o ł n e wnioski i komunikaty 

Pani Burmistrz - chciałabym zaprosić na wspólne powitanie Nowego Roku na placu przy 

Kościele w Węgorzynie, druga informacja chciałabym powiedzieć, że te osoby które zostały 

przeze mnie zgłoszone do Nagrody specjalnej Starosty Łobeskiego Smoka 2013 w kategorii 

rozwój gospodarczy została ta osoba w 3 nominowanych pan Mariusz Mikołajczyk, f irma 

Roosens Betons, w kategorii oświata i wychowanie pan Łukasz Nowacki, jako działacz 

społeczny Pani Mieczysława i Mieczysław Kotwiccy z Sielska. Niestety nie udało się w 2 

kategoriach, aby zgłoszona przeze mnie osoba była nominowaną w kategorii kultura i sztuka 

„Stowarzyszenie Sztuka życia" decyzją kapitału nie zostali mianowani i w kategorii sport i 

turystyka pani Bogusława Organka również nie została mianowana 

Pani Radna Pietrusz - Panie Przewodniczący j a na ostatniej sesji pytałam, co się dzieje z 

Radną Madajczyk, czy Pan coś wie? 

Przewodniczący Rady Miejskiej - wysłałem do Pani pismo, na Pani adres 

Pani Radna Pietrusz-ja nic nie dostałam 

Przewodn iczący Rady Miejskiej - powiem tak, j a takie zapytanie s formułowałem do Pani 

Madajczyk, żeby się określiła dlaczego jest nieobecna na sesji, takiej odpowiedzi w tej chwil i 

nie otrzymałem 

Pani Radna Pietrusz - bo ona chciała zrezygnować z Radnej, ale nie złożyła jeszcze 

rezygnacji? 

Przewodn iczący Rady Miejskiej — nie 

Pani Burmistrz - chciałabym jeszcze tylko dwie daty podać : 17 styczeń Powiatowy Festiwal 

Kolęd, natomiast w hali widowiskowo - sportowej 12 stycznia będzie kolejna edycja Wielkiej 

Orkiestry Świątecznej Pomocy 

VIII. Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Jan Mazuro zamknął X X X I I 

sesję Rady Miejskiej w Węgorzynie. 
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Protokół sporządzono w 1 egzemplarzu, zawiera 23 ponumerowane strony oraz 19 

załączników. N a tym protokół zakończono i podpisano. 
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